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PROCETEDTINGS:

. 2 Whereupon,
3 C. THOMAS BRANDT
4 resumed the stand and, having been previously duly

5 Bworn, was examined and testified as follows:

6 MR. DOWNEY: We're ready to resume
7 the deposition of Thomas Brandt, ;
8 Mr. Brandt was originally called as a 5
9 witness by CASE, the intervenor in this
ld proceeding.

11 Mr. Brandt's deposition was adjourned
12 following his cross examination and is now being

. 13 recommenced, pursuant to the order of the ASLB.

14 Counsel for the other parties are not
15 present at this deposition, but Mr., Brandt will be
16 cross examined on the subject matter of his direct

17 testimony at the hearing in this proceeding.

18 EXAMINATION
19 BY MR, DOWNEY; |
20 Q. Mr., Brandt, I'd like to ask you sonme
21 guestions about specific allegations raised by

22 Darlene Stiner in her testimony in this

23 proceeding.
24 Are you familiar with the allegations |
25 Mrs., Stiner has made concerning certain meetings

, i
e ]
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45242
that you attended in the summer and autumn cf
198272

A. They started in the summer of 1982, yes,
sir.

Q. And do you recall pacticipating in some
of these meetings?

A. Yes, I do.

Q. Would you state for the record your
recollection of how the first meeting was convened
and the substance of that meeting?

A, The first meeting was a meeting between
Me, Stiner, Mr. Tolson and myself to encourage her
to obtain a GED,

That meeting took place sometime, to the
best of my recollection, in the spring of 1982,

Q. Why did you and Mr. Tolson meet with her
to encouvage her to earn a GED?

A. Mrs, Stiner had not complieted high
school, Reg Guide 1,58 had just been issued
establishing new criteria for certifications of
inspection personnel. One of the prerequisites
for those certifications was going to be high
school education or &n equivalency certificate.

The Reg Guide made provisions for

grandfathering previously certified inspectors who
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did not meet the new requirements, Under the

grandfather provision, Ms. Stiner could continue
to work at Comanche Peak, but in the event that
Ms., Stiner wished to be certified as an inspection
person somewhere else, she would be required by
the Reg Guide to have a high school education or a
GED.

Q. 80, it was yovur desire to encourage her
to obtain this gualification; is that right?

A, Yes.

Q. Were there other inspectors that also
didn't have a high school diploma at this time?

A, Yes, there were.,

Q. Did you have similar meetings with them?

A. We had similar discussions with them,

As a result of the issuance of the Reg

Guide, we did a background study on all perszonnel,
verifying high school education and personnel who
did not have a high school diploma were encouraged
to obtain a GED.

Qe Was this meeting with Ms, Stiner about
her obtaining a GED acrimonious in any way?

A, No.

Q. When was the meeting with Ms, E8tiner

concerning the GED?

FEDERAL COURT REPORTERS
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1 A. Spring or early summer, to the best of
. 2 my recollection,

3. Q. Was it in May or June 198272

4‘ A. Approximately.

5 Q. When was the next meeting that you had

6 with Ms, Stiner?
7 A, The next meeting was in July. Ms.
8 Stiner had presented me with a note from her
ﬁ doctor, stating that due to pregnancy she was to
10 avoid heavy lifting or stair climbing.
11 At that point, I removed her from field

12 inspection activities because field inspectors are

. 13 regularly required to climb scaffoliding and |
14 stairs. !
15% Within two or three days of receiving
16 the note, Mr. Tolson and I decided to meet with
17 her to discuss her pregnancy.
18 Q. Do you recall the substance of the note
19 from her physician? |

20 A. To the best of my recollection, it

a1 stated that she could continue to work until
22 further notice, but she was to avoid heavy lifting

23 and stair climbing.

24 Q. Do you recall how the meeting with Mr.

25 Tolson, Ms., Stiner and yourself was convened?

| J
FPEDERAL COURT REPORTERS

[ 3 DALLAS, TEXAS o




10
11
12
. 13
14
15
16
17’
18
19
20

21

22
23
24
25

45245

A, Yes, I do.

Q. How was it convened?

A, Mr., Tolson and I decided to talk to uex,
and I sent for Mrs. Stiner.

Q. Where was the meeting held?

A, Ia Mr. Tolson's office.

Q. Why did you decide to meet with Ms.
Stiner?

A. Mr. Tolson and I were concerned about
Ms. Stiner's health, It had come to my attention
that she had had a miscarriage in the past. That
test, coupled with her doctor's note, raised a
gquestion in my mind about the possible
consequences of her continuing to work., We just
wanted to be sure that Mrs, Stiner was comfortable
with her assignment and that she was satisfied
that she could continue Lo work without any
adverse consegueces to her health.

Q. What was the substance of the discussion
at this meeting?

A, We discussed Mrs, Stiner's health and
her plans for the future. She expressed a desire
to continue working for the time being, but she
asked us what her options were as far as both a

reduction in force type layoff or a leave of

FPEDERAL COQURT REPORTERS
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absence. I believe she also inquired as to
unemployment compenration benefits and insurance
benezits.

Q. And did you respond to her inquiries?

A. Yes, we did, We told her the decirions
to continue working was hers to make., We aiso
told her that, as far as Brown & Root's policies,
neither one of us were sure, but we'd find out and
get back with her,

Qe Let me be clear, Mr, Brandt.

Did Ma. Stiner indicate to you that she
was interested in continuing her employment at
that time? 1Is that right?

A. She was.,

Q. Did you or Mr, Tolson try to pursuade
Ms. Stiner to leave the site?

A. Absclutely not.

Q. Did you discuss with her the limits on
her physical activities that had been imposed by
her physician?

A. The only discussion that I recall on
physical limitations had taken place in my office
when I received the note from her.

Qe And it was prior to this meeting that

you had removed her from field inspection?

FEDERAL COURT REPORTERS
DALLAS, TEXAS
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A, Yes, it was, by one or two days.

Q. What kind of duties did you assign to
Ms. Stiner when you removed her from the field?

A, She was assigned to the fab shop.

Q. What kind of work did she do at the fab
shop?

A, She inspected fabrication of
miscellanecus steel., She did no climbing, no
lifting. She was working on a concrete floor.

Q. Is the fab shop a manufacturing facility
on the site?

A, Yes.

Q. Was the second meeting with Ms. Stiner
acrimonious in any way?

A, No.

Q. Do you recall any further meetings with
Ms, Stiner over the course of the summer or autumn
of 19827

A. We met with her again shortly after the
second meeting.

Q. This is shortly after the mid July
meeting?

A, Right, We met with hner and Mr., Yockey,
who was Brown & Root's personnel services manager,

to explain to Mrs. Stiner what her options were as

PLIE P
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i far as taking a leave of absence and what her
" 2 insuctance benefits would be if she quit.

3 Q. Was this a response to some inguiries ;
4 that she had made at the meeting in early July or :
5 mid July? ?
{ A. Yes, it was. ;
7 Q. And did Mr. Yockey respond to her |
ﬁ inguiriea?

9 A Yes, he did.

10 Q. Was this meeting ~- let me pin this
11 down, Mr., Brandt, This was sometime in late Julys

12 is that a fair approximation?

. 13 A, Mid to late July. !
14 Q. Was this meeting acrimonious in any way? ;
15 A. No, it was not, |
16 Q. At this meeting, did Ms. Stiner announce

17 what her intentions were about continued
18 employment at Comanche Peak? i

19 A. Mrs. Stiner told us at that point she

20 wanted to work as long a# she could,

21 Q. Do you recall any other meetings with

|
22 Ms., Stiner over the course of the summer or autumn !
23| of 19822 E

4 A. Yes., In August, it came to my attention

25 and to Mr., Tolson's attention, independently ==~ Dy

FPEDERAL COURT REPORTERS
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"independently," I mean it had come to Mr,.

Tolson's attention fitom someone other than I =--
that Mrs. Stiner was requesting copies of NCR‘:
that had nothing to do with what she was doing.

At that point, HMr. Tolson became
concerned and asked me to bring Darlene to his
office, We sat and talked to her, and Mr. Tolson
explained that copying these particular NCR's was
not within the scope of her responsibilities.

Mrs, Stiner stated that she needed
certain documents to do her daily function. We
assured her whatever documents she needed we would
get for her.

Mr, Tolson also told her that she should
not copy documents that she didn't need to perform
her job, and I believe he commented that there
were legal means for Mrs, Ellis to get what she
wanted.

Qe Do you know what Mr, Tolson meant when
he sald that there were legal means through which
Mrs, Ellis could obtain documents?

A. He was referring to the intervenor in
the Comanche Peak licensing proceeding. And by
"legal means," he was referring to discovery

reguests,

PEDERAL COURT REPORTERS
EXAS
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ﬁ Q. Was it known to you that Ms,., Stiner was
. 2 to be a witness for the intervenors at this time?
3 A. Yes, it was. The subject of Mrs.

4 Stiner's testimony in the September hearings was
5 brought up during the session, and Mr., Tolson

6 encouraged Darlene to tell the truth, I believe
7 his statement was something to the effect of "I
d don't care whose side you're on, just tell the

9 truth.*

10 Q. And was this meeting acrimonious in any

11 way?

12 A, Not really acrimonious. It was more of
'. 13‘ a information session. Mr. Tolson simply told

ltj Mrs. Stiner that he had no intentions of providing
15 her with documents that were outside the scope of
16l her job.

17 Q. After this meeting at which you

18‘ discussed her document requests, did you have any
19: further meetings with Ms, Stiner prior to the time
20? she left the job site?

21; A. Sometime during that summer, and I'm

22: real unclear as to when it was, Ms, Stiner came

23 into my office and claimed Zhat Ms, Ellis had been

24 to her house to pick up an NCR that she supposedly

25 fouand in a Tupperware package. The NCR had been
FEDERAL COURT REPORTERS
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written by Mr, Atchison.

I had previously seen drawings which
were attached to the NCR. I had not seen che body
of the NCR itself, tae NCR nad never had a number
obtained, but it had been drafted ',y Mr. Atchison.

Q. You say Ms. Stiner came to you? She in
essence called this meeting; is that right?

A, She walked into my sffice, yes.

Q. And she said she found this NCR where?

A. In a package of Tupperware material,

Not in a Tupperware container, but in
advertisement type brochures for Tupperware. She
claimed the NCR had inadvertently been slid in
this package on her desk.

Q. Did she indicate that she had given a
copy of this NCR to Mrs, Ellis?

A, Yas.

Q. Do you recall if this was before or
after the meeting involving her -- before or after
you received the note about the limits on her
ability to work in the field?

A. I really don't recall.

Q. Mr, Brandt, you have testified about a
meeting where you encouraged Ms, Stiner to get her

GED, two meetings concerning her pregnancy and the

FEDERAL COURT REPORTERS
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explanation of company policy about her leave
options., You described a meeting about her
copying documents which she didn't need to perform
her duties and this meeting about the NCR that she
found in the Tupperware literature,

Do you recall any other meetings with
Ms. Stiner over the course of the spring, summer,
fall of 19827

A. No, none come to mind.,

Qe Mr., Brandt, are you aware that Ms,
Stiner contends that during the meetings you have
described that you and Mr. Tolson conveyed to Hs.
Stiner the strong impression that you wanted her
Ooff the site?

A. Yes, I am,

Qe Did you make any effort to convey such
an impression to Ms. Stiner directly or indirectly
during these meetings?

A. No, I did not,

Q. In your judgment, did Mr., Tolson
directly or indirectly convey to Ms, Stiner the
impression that he wanted her ¢off the site during
these meetings?

A, No.,

Qe Mr, Brandt, are you aware that Ms.

FEDERAL COURT REPORTERS
DALLAS, TEXA




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23

24

25

45253
Stiner has claimed that a large percentage of her
job was making copies of documents?

A. Yes, I am,

Qe Were you her supervisor during the time
that she worked at Comanche Peak?

A, Yes, I was,

Q. And was making copies a large part of
her job?

A, For a short period prior to rsceiving
the note -~ excuse me -~ for a short period of
time between the time I received the notc from her
dogctor and the time that I physically relocated
her to an office immediately outside the fab shop,
part of Ms, Stiner's duties was acting in somewhat
of a clecical function for Mike Foote.

Q. When did Ms., Stiner work in this
guasi-clerical capacity?

A, Barly July 1982,

Qs How long did she serve in that capacity?

A, From the time that I received the note
until the time I moved her to the fab shop.

Q. Do you recall how long a period that
was? Was it longer than a week?

A, It could have been, It was less than a

month.

FEDERAL COURT REPORTERS
DALLAS, TEXAS
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Q. Was she performing in this

quasi-clerical capacity at the time that you and

‘Mr. Tolson met with her about copying documents

that she didn't need to perform her job?

A. No, she was not., I might add, if in any
event she had been in this clerical position, her
¢lerical func:ion was to support Mr. Foote's work.
She would have had no reason to be copying the
documents that she had requested.

Qe Mcr. Brandt, are you aware that Mrs.
Stiner has made certain allegations regarding the
reiocation of her office to the fab shop area?

A. Yes, 1 am,

Q. What is your understanding of the
substance of her allegation?

A. She claims that she was harassed by the
fact that we moved her, and using her own words, I
believe, “all over the site,"”

Q. Do you know who made the decision to
relocate Mrs. Stiner?

A. Yes, I do.

Q. Who made that decision?

A. I did.

Qe Why did you decide to, guote, relocate,

unguote, Mrs. Stinecr?

FEDERAL COURT REPORTERS
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A, Mrs. Stiner was housed in a trailer
immediately adjacent to mine when I received the
note from her concerning the limitations on her
ability to work, At the time, I was moving the

entire group in which she worked to an area near

the main construction entrance, which would have
been approximately three-eighths to a half a mile
from her new work area, which was going to be in
the fab shop.

(Recess.)

Q. (BY MR, DOWNEY) Mr, Brandt, just before
our break you testified that prior to the move of
Ms, Stiner she was physically located =-- her
office was physically located in a trailer
adjacent to yours; is that correct?

A, That's true.

Qe And that you were about to move all of
the people in the trailer in which she was located :
to a different location; is that right?

A, That's true.

Qe At the time of this anticipated move,
had you already assigned Ms, Stiner to the fab 1
shop?

A. Yes, I had.,

Q. How far is the fab shop from the office
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1 she had been occupying?

2 A. Approximately a mile.
3 Q. How far was the fab shop from the office

4 2o which her group was moving?

Q A. B:tween three~eighths and half a mile.

6 Q. And how did Ms. Stiner get from he:r

7 office to the fab shop?
8 A. She walked.

93 Q. And how would she have had Lo travel

10 from the new office location of her group to the

11 fab shop?

13 A, She would have to walk.

. 13 Q. Is the fab shop on a hill, is it higher !
14 than == |
15 A, Yes, it's up an incline from where she
16 was located,
17 Q. And perhaps you stated this, Mr., Brandt,
18; but I want to aaxe the record e¢lear. What action
19 did you take with respect to Ms, Stiner's office
20 when you determined you were going to move her
21 group to a diff{erent location?
22 A I don't understand the question.

23 Go What action did you take regarding Mrs.

24 Stinar's office when you determined that you were

25 going to move her entire group to a new location?

—
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A, I called Ken Liford, who was the
assistant general mechanical superintendent for
construction and asked him if he had any space
available surrounding the fab shop area, either in
the fab shop or immediately outside the fabdb shop.

Q. What did Mr. Liford report to you?

A, He told me he'd check into it, He got
back to me shortly thereafter and told me there
was a building adjacent to the fab shop that he
would clean out and make available to Ms. Stiner.

Qe Was this the kind of building that other
inspectors used as offices on the site?

A. Yes, it is.

Q. How much time lapsed between your
¢onversation with Mr, Liford and the time when
Mrs. Stiner's group was moved?

A. I don't remember the exact sequence of
dates. I talked to Liford one day. He got back
with me the same day. The next morning I moved
Mrs. Stiner, That afternoon, I believe, the rest
of Mrs. Stiner's group started to move.

Q. Are you aware that Ms. Stiner has
alleged that she was moved to four different
locations?

A, Yes.,

FEDERAL COURT REPORTERS
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Q. ¥r. Brandt, I would like to direct your
atcention to a document that we have got marked
for identification as Brandt Exhibic 6.

A, Okay.

(Brandt Exhipbit No., 6
was macraed for identification. )

e {(BY Wk, DOWNEY) Mr. Brandt, cam you
identify Brandt Exhibit &7

A. Yes, basically a site layout map.

Q. Mr. Brandt, would you mark the location
of Ms, Stiner's office at the time she was moved
with the Number 17

A. (Witness complies).

Q. Would you please circle the number?

A, (Witness complies).

Q. Would you mark the location of the
office she ultimately took near the fab shop?

A, (Witness complies).

With a two, I assuame?

Q. No, with a four,

Now, is it your understanding that Ms,
Stiner was placed in two temporary locations
before she was moved into the office at location
four?

A, At this poin*, yes, I am.

45258
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Q. When did you become aware that there

|
|

" 2 were these intermediate moves?
3 A, Approximately a month ago.
4 Q. What is your understanding of these

5 intermediate moves, Mr. Brandt?

) A, She was == I (irected Mr. Foote to move

7 her to this location ilmmediately outside the fab
8 shop early one worning., Mr. Foote went up to

9 check to see if the building was cleaned out., It
ld wasn't totally cleaned out, There was not an air
il conditlioner in it.

12 Mr. Foote decided %o move her

". 13  temporarily to location in Ron Michels' trailer.
14 Q. How long did Ms, Stiner stay in this

15 temporary location of Mr. Michel's trailer?

16 A. A couple of hours.

17: Qe Were her desk and her papers physically
18; moved into his trailer?

19 A. There was no desk moved at all. To the
20{ best of my knowledge, her personal effects were
21 moved into Mr. Michel's trailer. |
22 Q. Would you indicate with the Number 2 the
23 location on the map where Mr, Foote temporarily
24‘ assigned Ms. Stiner?

255 A (Witness complies).

s

FEDERAL COURT REPORTERS
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Q. Aand what's your understanding of why Ms,.
Stiner moved out of that location?

A, Mr, Michels had made an error in how
many pecple he had to occupy that office and he
notified Mr, Foote that it wasn't going to be
possible to leave her the.a.

Q. And did Mr., Foote then subseguently
assign her to another location?

A, Mr., Foote at that time verified that the
building still wasn't ready and told Randy Smith,
who was Mrs., Stiner's immediate supervisor, that,
for the time being, Mrs, Stiner would he moved
into Smith's new office,

Q. 80, when Mrs, Stiner could not stay in
Mr. Michel's trailer, Mr., Poote had Ms. Stiner
move in with Randy Smith; is that right?

A. Right., Mr. Smith had previously been
with Ms, Stiner in location Number 1. As I stated
earlier, his entire group was also moving. His
group was in the process of occupying a new
trailer and Ms., Stiner moved in with them
temporarily.

Q. Would you mark with a Number 3 and
cicrcle in biue the iocation of Hr. Smith's new

office with which Ms. Stiner shared with him for a
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time?

A. (Witness complies).

Q. How long did Ms. Stiner remain in
location three sharing an office with Mr., Smith?

A. Several bhours.

Q. And then following that short time, was
she again moved?

A, She was moved to location Number 4,
where she had originally been intended to be.

Qe How far was locaticn Number 4 from Ms.
Stiner's work?

A, About 50 feet,

Q. And is that shack located on the main
road?

A, No, it’s not.

Q. Where is it located?

A. It's located basically undec the potable
water tank off a driveway that goes into the lay
down area, Her office was immediately adjacent to
another portable building vhich housed the ASME QC
inspector for the fab shop.

Qe Mr, Brandt, did you consult with anyone
about your decision to move Ms,., Stiner to location
Number 47

As No, I did not,

FEOERAL COURT REPORTERS
LLAS, TEXAS



11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21

22

Q. Why did you move her there?

A. I bad been presented with a statement
that said she couldn't do any climbing or heavy
lifting, and 1 assigned her to the fab shop to
acconmodate her situation. I thought that meving
her to an office adjacent to her work area would
be the easiest thing for her.

Q. Did you intend in any way to harass her
in this move?

A. Absolutely not,

Q. ro yov know if the office to which Ms.
Stiner was assigned is now being occupied by
anyone ac the site?

A. Yes, it is.

Q. Who occupies that building, currently?

A, Mr. Jimmy McClain,

Q. And what is Mr., McClain's position?

A, He is the non~ASME inspector in the fab
shop.

Q. Does he perform basically the sane
functions now that Ms. Stiner performed in the
autumn of 19827

A. Yes, he does.

Qe Mr. Brandt, have you physically luoked

-= gtrike that.,

e e ——— e e o
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office that Ms. Stiner was assigned to at location

Number 47

A,
Q.
A
Q.
A,
Q.
office?

A,

yes, sirc,

Q.

location Number 1 where she was housed before this

move?

A.

or eight inspectors, her lead inspector, and her
gsupervisor., The building was a 10 by 40 foot

trailer,

Q.

number of peup’e; is that right?

A,

Q.

at location Number 47

A.

— e
45263 ’

Mr. Brandt, have you inspected the

Yes, I have,

What are its approximate dimensions?
It's approximately 8 by 12%

And how large is your ottic‘?

9 by 9.

It's approximately the came size as your

It's a little largyer than ny office,

How large is Ms. Stiner's office at

She shared that office with about seven

She shared the office with a large

R vat.

Now with whom did she share the office

No one,
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Q. It was a private building?

A. Right.

Qe Mr. Brandt, are you aware of the
allegations made by Ms, Stiner concerning problems
with her air conditioner at the new location,
‘gcation Number 47

A. Yes, I am,

Q. What's your understanding of those
allegations?

A, Mt¢., Foote called me and said, "The air
conditioner up thare isn't working, can we get a
new one." I said, "Let me call the warehouse." I
called the warehouse and found out none were
availablie, I told Mr, Foote that he and/or Mr.
Cmith would have to get up with maintenance and
get the one she had fixed,

I understand Mr. Smith called
maintenance and was told that it would be two or
three days before they could get to it as they
were busy, whereupon Darlene called someone that
she knew in electrical maintenance, an
acgquaintance of hers, and got the air conditioner
fixed.

Q. Was it reported to you that the air

conditioner did get fixed?

e et

—
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’ | A, Yes, it w'.s,

" 2 Q. And how soon after you received the

3 cteport from Mr, Foote about the problem with the

4 air conditioner =-- strike that.

|
|
5 How much time elapsed from the time Mr, }
6 Foote reported to you the air conditioner didn't w

7 WOork until it was reported to you that it had wbeen

6 fixed?
9 A. Maybe a couple of days. |
10 Q. Mr. Brandt, how long have you been

11 employed at Comanche Peak?
12 A, Four years.

" 13 Q. How are the offices that you have
14; occupied, how are they air conditioned?
_155 A. Some are air conditioned by a ceatral
16 unit in the main administration building. All of
17: the outbuildings are air conditioned by window air
i8 conditioning.
19 Q. Of your four years at Comanche Peak, how
20 lo4g have you worked in offices with window air
212 conditions?

22 A. Of the four years 1I've been at Comanche

23 Peak, abont two-and-a-half years I've been in

24 buildings with window units.

25 Qe Was your window unit similar to the kind

FEDERAL COURT REPORTERS
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of window unit -- strike that,
Did Ms, Stiner have a window unit in
location Humber 47

A. Yes, she did.

Q. Was her window unit similar to the kind
of window units you had in the office buildings
you occupied?

A, Yes, it was.

Q. Did your air conditioners break during
the period you were in outbuildings?

A, Yes, they did.

Qe On how many occasions did they break
down?

A. Three that I remember right offhand. On
two oc¢casions, it froze up to where it would not
operate., On one occasion, the compressor went out
on the air conditioner.

Q. What steps did you take to get your own
air conditioning repaired?

A. I called electrical maintenance.

o s And approximately how long did it take
electrical maintenance to get these units fixed
when they broke?

A. When the compressor broke, it was two

days.

.
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1 Q. When they froze, how long did that take? :
. 2 A, They came in and thawved them out first L
3 and generally fixed them later the same day.
“ Q. Now your current office, Mr. Brandt, is |
5 that office air conditioned?
6 A, The current office I occupy is inside a
7 12 by 40 foot trailer. There are three private |
8 offices in the trailer, none of which have air
9 conditioners within the private offices, There ;
10 are two air conditioners in the trailer itself and
1. air moves into and out of all three offices by

12 passive air flow,

" 13 e The two window units keep your trailer
14 cool? E
15: A, No, not really.
16 Q. Mr. Brandt, are you aware of a certain

17 allegation raised by Ms, Stiner concerning a

18 problem with base metal defects?

19 A. Yes, I am,
20 Q. What's your understanding about her

21 allegations, with respect te base metal defects

22| problens?

23 A. Ehe allegss that bDase metal defects were
24. not properly reported.

25 Q. Do you understand che parcticulars of her i
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allegation?

A, I understand that she contends that she
wrote NCR's on base metali defects which were
voided and that this caused her to have second
thoughts about writing more NCR's.,

Q. Is it your understanding that she
contends base metal defects should have been
creported on NCR's?

A, Yes.

Q. Is that your understanding of the proper
way to report base metal defects problems?

A, Nec.

Q. How are base metal defects to be
reported, under the regulations? Under the
procedures?

A. In the non~ASME QA program, base metal
defects are to be ident.fied on an inspection
report, in accordance with QI QP 16.0-5,

Q. Mr. Brandt, I'd like to show you three
documents that have been marked for identification
as Brandt Exhibits 7, 8 and 9.

(Deposition Exhibit Nos. 7, 8 & 9
were marked for identiiication. )
MR, DOWNEY: I would like the record to

teflect that Brandt Exhibit 7 is QI QP 16,.0-5,

e i ——— B
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That's the procedure number., And it is Revision O
dated March 5, 1982,
Brandt Exhibit 8 is the same procedure
number, Revision 1, dated June 21, 1982,
And Brandt Exhibit 9 is the same
procedure, Revision 2, dated August 31, 1982,

Q. (BY MR, DOWHNEY) I would ask if you could
identify those three documents?

A, Yes, I can.

Q. Would you describe those documents, for
the r-cord, please?

A, They're the non-ASME QA procedure,
They're three revisions. The first three
revisions are the same procedure ~- excuse nme.,
They are the initial issue and two subseguent
revisions of the same procedure, which describes
reporting of base metal defects on non-ASME items,
It defines inspection criteria and the reporting
mechanism, In all cases the reporting mechanism
is the inspection report,

Q. Mr. Brandt, have you reviewed any of Ms,
Stiner's inspection reports to see how she
personally reported base metal defects?

A, Yes, I have.

Q. I would like to show you a document that
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will be marked for identification as Brandt
Exhibit 10 and ask you if you can identify it?

(Deposition Exhibit No. 10
was marked for identification., )

A. Yes, I can.

Q. (BY MR, DOWNEY) wWhat is it?

A, It's an IR dated May l13th, 1982, IR
number MS-0204, It is for an embedded weld plate.
That was written by HMs., Stiner describing a defect
whose deminsions are 1/16th inch deep by, 1/4 inch
long, and up to an 1/8th of an inch wide defect in
the 3/4 inch embedplate.

Q. Is this a base metal defect?

A, Yes, it is.

Q. How did Ms, Stiner report it?

A. On this IR.

Qe Was that the proper way to report it,
under the procedures?

A, Yeés, it is,

Q. Mr., Brandt, I neglected to ask you, with
respect to Brandt Exhibits 7, 8 and 9, the three
procedures that you idantified, have there been
subseguent revisions to those procedures?

A, Yes, there have,.

Q. Have all such revigions, to your
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pecrsonal knowledge, specified the reporting of
base metal defects on inspection reports rather
than NCR's?

A, Yes, they have.

MR, DOWNEY: Applicant moves that
Brandt Exhibit 6, Brandt Exhibit 7, Brandt Exhibit
8, Brandt Exhibit 9 and Brandt Exhibit 10 be
received ia evidence.

(The documents previously marked

for identification as Brandt

exhibit numbers six through 10 were

received into evidence.)

Q. (BY MR. DOWNEY) Mr. Brandt, do you
know whether Ms., Stiner at any time wrote am NCR
while she was at the fab shop on the issue of base
metal defects?

A. Yes, I do, I know she did not.

Q. What did you do to verify that she had
not?

A. I did a computer search for an NCR's
written by Ms. Stiner on that subject. And I also
verified the NCR log for the dates that she worked
in the fab shop.

Q. And what were the results of these

searches?

FEDERAL COURT REPORTERS
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A. No NCR was found. E

Q. If Ms. Stiner had written an NCR on base

3 metal defects that was recorded, would that NCR
B have been identified on the NCR log that you

5 reviewed?

6 A, Yes.

7 Q. We have had identified Brandt Exhibit

8, 10, which is an inspection report written by Hs.
9 Stiner reporting the problem with base metal

10 defect.

11 How did you locate that ingpcction

12. report? e

.' 13 A. Basically the same way. We did a

14 computer search on both structural and Class V
15 hanger IR's for an IR written by Ms, Stiner

16 concerning a base netal defect. ;

17 Q. Was this the only IR that you Zound?
18 A, Yes, it is.
19 I should note I guess at this peint that

20 the IR is for an embedplate, which is embedded in .
21 concrete safeguard unit twe, that it's not for |
22 anything that is in the fab shop. f
23. Qe When did you first learn of Ms. Stiner's g
24; allegations concerning the reporting of base metal ;

25; defecta? i
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A, July 1984,

Qe How did that subject come to your
attention?

A. In preparation for this deposition.

Q. You never heard this particular
allegation before that?

A. Not that I recall.

Qe Mr. Brandt, are you aware of an
allegation made by Ms. Stiner about an HCR that
she wrote concerning the polar crane?

aA. Ya2a, I am.

Q. Waat's your understanding of that
allegation?

A. S8he thought the NCR was improperly
handled,

Q. Mr. Brandt, I believe that NCR has been
previously macrked for identification and received
in evidence in this proceeding as CASE Exhibit
6670,

I would like to have it, for purposes of
this proceeding, marked as Brandt Exhibit 11.
(Deposition Exhibit No. 11
was marked for identification. )
Qe (BY MR, DOWNEY) I'd like you to review

Brandt BExhibit 11 and see if you can identify it.

A R
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Q. What is that exhibit?

A It's a non~-conformance report prepared

by Ms. Stiner on May 6th, 1981, on a bus box on
the Unit 1 containment zolar crane.

Q. Is this the NCR that - .e alleges was
improperly voided?

A. Yes, it is.

Qs Have you reviewed the disposition of
that NCR?

A, Yes, I have.

Q. Do you have a judgment about whether it
was properly dispositioned?

A. Yes, I do.

Q. What is your judgment concerning the ;
disposition of that NCR?

A, The way it was handlied is proper.

Q. Why is it proper, in your judgment?

A, The bus box for the polar crane is not
safety related, it's not seismic category two, and
therefore it's clearly outside of the scope of the
Comanche Peak QA program.

Q. It's your understanding that's the
reason it was voided; is that right?

A, nghto !

- ———

FEDERAL COURT REPORTERS
DALLAS, TEXRAS



- . &

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21/
22
23
24

25

45275

Q. Mr., Brandat, what is the date of the NCR
on the polar crane bus box that's been marked for
identification as Brandt Exhibit 117

A. It is dated May 6th, 1981.

Q. What was your position at that time?

A. I was working as an advisor on Mr.
Tolson's staff.

Q. And what were your responsibilities at
that time?

A. Essentially a staff position, doing
whatever was assigned by Mr. Tolson.

Q. Who dispositioned this NCR?

A, Bob Scott.,

Q. Do you know Mr, Scott's position at that
time?

A. He was the non-ASME Qualiity Engineering
Supervisor.

Q. Was he authorized to disposition NCR's?

A, Yes, he was.

Q. Mr. Brandt, you used the phrase "outside
the scope of the QA program."*

What does that mean, in layman's terms?

A. That means the installation and

procurement of that particula: bus box is not a

safety related item and therefore it does not fall

R
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within the scope of 10 CFR 50, Appendix B
regquirements.

Q. Now, did Ms., Stiner bring her allegation
with respect to the disposition of this NCR to
your attention while she was emploved at Comanche
Peak?

A, No, she did not.

MR, DOWNEY: Applicant moves
Brandt Exhibit 11 be received in evidence.
(The document previously
marked for identification as
Brandt Exhibit 11 was received
in evidence,)

Q. (BY MR, DOWNEY) Mr. Brandt, are you
familiar with the allegations made by Ms. Stiner
regarding the inspection of the diesel generator
skids?

A. Yes, I am,

Q. What's your understanding of that
allegation?

A, Ms. Stiner alleged that she was
improperly qualified for inspection on the diesel
generator skid.

Q. And at what point did this allegation

first come to your attention?
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A, It was included in Ms. Stiner's original
testimony filed in this proceeding.

Q. That's when you first learned that she
alleged she was not properly trained for these
inspections; is that right?

A. That's correct.

Q. Prio:. to that time, while she was
employed at Comanche Peak, did you have reason to
suspect that Ms., Stiner was not properly
conducting inspections on the diesel generator
skids?

Ao Yes, I did.

Q. When did that problem come to your
attention?

A. ¥hile she was working on the skids.

Q. Over what period of time did she work on
the skida?

A. For a period of about 10 or 12 days
during the summer of 1981

Recess).
MR, DOWNEY: Back on the record.

Q. (BY MR. DOWNEY) Mr. Brandt, pefore cur
break, I recall you testified that Ms, Stiner
worked on the inspection of the diesel skids for

approximately & week to 10 days; is that right?

e

FEDERAL COURT REPORTERS
LAS, TEXAS




11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

23

45278

A, I believe I said 10 days to two weeks,
somewhere in that neighborhood,

Q. Mr, Brandt, your testimony was that Ms.
Stiner worked doing inspections on the diesel
generator skids for 10 days to two weeks; is that
right?

A. To the best of my recollection, Mr.
Downey, it's in the neighborhood of 10 or 12 days.

Q. When did it come to your attention that
there was some problem with her ipspections of
this area?

A. I was getting daily status reports
because I was coordinating reinspections of the
skids and it was becoming evident to me, just from
watching Ms, Stiner's reports, that she was having
an abnormal amount of difficulty with the
drawings,

Q. What action did you take, in response to
your observations about the problem she was
having?

A. I talked to both Randy Smith and Harry
Williams about the issue., Mr, Smith told me that,
yes, my suspicions were true. Darlene was having
an awful lot of trouble with the drawings. And I

told Mz, Williams that if that was the case that
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he should pull Ler off of it,

Q. Do you know whether he did pull her off
of that insvection?

A Yes, he did.

Qe Did he do so shortly after your
conversation with him?

A To the best of my reccllection, yes.

Qe Subsequent to removing Ms, Stiner from
the inspection of the diesel skids, was her work
reinspected?

A. Yes, it was,

Q. And to clarify the record, Mr. Brandt,
you were a non-ASME QA/QC supervisor at the time;
is that right?

A, No, I was not,

Q. What was your position?

A. I was still a staff assistant to Mr.
Tolson,

Q. Who was her supervisor?

A. Who was Ms, Stiner's supervisor at tbre
time?

A. Harry Williams.

Q. It was Mr, Williams who directed her -~
reassigned her from the diesel skids to some other

area., Is that right?
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A. Yes, he did, at my reguest.

Q. What were the results of the
reinspections of Ms. Stiner's work?

A. Ms. Stiner's work was reinspected after
repairs had occurred, if required. Whether her
inspections were accurate or inaccurate is hard to
say at this point,

Qe But all of the items and attributes she
inspected were subseguently reinspected; is that
right?

A, Yes, they were,

Qe Mr. Brandt, are you aware of Ms.
Stiner's new allegation regarding the use of weld
symbols on particular welds, on doors that she
inspected in the fab shop?

A. Yes, I anm.

Q. What is your understanding of that
allegation?

A, Ms. Stiner was concerned about some of
the missile shield doors., She felt that a welding
symbol on the drawing was inaccurate. The fact
that it indicated a single bevel groove weld,
welded 2n both sides., 1In addition, she felt that
there should be a symbol indicating a fillet weld

on each end of a lug.
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Q. And when did this allegation firat come

to your attention?

A, The allegation first came to my
attention in preparation for this deposition. I
was familiar with the incident, but I did not know
that the inspector involved was Darlene Stiner.

Q. dow did you know about the incident?

A. Randy Smith raised the guestion with me
at the tiame it arose.

Q. And what did Mr., Swmith report to you?

A, Mr. Smith told me that an inspector had
a problem with a weld symbol, described the
situation, drew a picture of the configuration on
the board, and asked my opinion on the correctness
0f the weld symbol.

Qe And what was your judgment about the
correctness of the weld symbol?

A, in my opinicn, then and now, the weld
symbol was adequate,

Q. And what's the basis for your judgment
that the weld symbol was correct?

A, AWS D1,1-1975 requires that measures be
taken to assure that groove welds are filled to
the full cross sevtion of a weld., It permits the

use of run off tabs when necessary. However, in
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this case, the run off tab was -- the use of a rua
off tab was impossible and they had wrapped the
waold around the end of the lug to achieve the full
cross sectional thickness of the we¢ld.,

(Off the record.)

Q. (BY MR, DOWNEY) Mr., Brandt, you
testified, as I recall, before our break, that you
resolved this problem involving the fab shop door
by reference to AWS D~-1.1~1%75; is that correct?

A, Yes, I did.

Qe What specific provision, within that --
is that a regulation or a procedure?

A, AWS?

Q. Yes,

A. It's the American Weld Society Code for
structural welding, whicn is referenced by both
the Comanche Peak FSAR and the site-specific
specification,

Q. And what particular provision within AWS
do you use in resolving this issue?

A, Under 4.6, which is titied groove weld
termination. It states that groove walds shall be
terminated at the ends of a joint in a manner that
will ensure sound welds, Whenever possible, this

shall be done by the use of exteasion bars or run
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off plates.

Q. Mr., Brandt, I would like you to review
-=- gtrike that,

MR. DOWNEY: I would like the court
reporter to mark a copy of the page from AWS code
from which you read as Brandt Exhibit 12,

(Deposition Exhibit No. 12

was marked for identification. )

Qe (BY MR. DOWNEY) So what was your
specific response to Mr., Smith when he brought you
this problen?

A. I told him it wasn't a problem, I
didn’ . have any problem with it, that if need be I
woulid go perform the inspection and I would sign
the inspection report., I explained to him why I
thought it wasn't a problem., Additionally, I
later found that the lugs were not safety-related
as is clearly indicated on the drawing.

Q. Would it have been proper for you to
have done the inspection and signed the IR?

A, Yes.

Q. Why, iIn your judgment, would it have
been proper for you to have performed the
inspection?

A Because I am now, and was then,

FEDERAL COURT REPORTERS
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certified as a Level III Inspector.

Q. Mr, Brandt, I refer you to Brand:.
Exhibit 13 and ask you if you can identify that?

(Deposition Exhibit No. 13
was marked for identification. )

A. Yes, I can., It's a drawing for a
typical type missile door, tornado misszile barrier
doors., These doors are for the east opening of
the diesel generator building., The door is
depicted on this drawing.

Q. Is Brandt Exhibit 13 is drawing of the
doors where the weld symbol problem arose?

A, It's either these doors or doors like
them, yes, though I don't recall exactly which
doors were referenced. All the doors have lifting
lugs on them,

Q. What is it that indicates this is a
non-Q item?

A, There i3 a note -~

Qe A note on the drawing itself?

A, In Section B~-B, at the bottom of the
drawing, that refers to the material as inch
and-a~half plate. In parenthesis it says, A588.
And then it's marked underneath NNS, which is

non-nuclear safety related.

S—
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6 yes, we would be able to find the NCR.

7 Q. Mr. Brandt, I have one additional

1: to this matter? §

. 2 A. Not that we can find, !
3 Q. Would you be able to find an NCR had she }

e written one? !

5 A, Had she obtained a number for an NCR, ;

|

i

!

8k guestion for you on this issua,

9 How would the problem of the weld
10 symbols raised Dy Ms. Stiner relate to the safety
11 attributes being inspected with respect to these
12 doors?

. 13 Do you understand my gquestion? |

14: A. Let me try to answer that guestion two
15 ways. The welds were regquired to be inspected by |
16 procedure. The welds were required to be
17 inspected using the same acceptance criteria as !

18 any welding safety related structural welding that

19 would occur at Comanche Peak, .

]

20; However, in the even: that these lugs ;
21 had been improperly .2lded -- for that matter, if
22 the lugs would have even fallen off, it would have 1
23; prosented no safety concern, as the lugs are used |
24 only as lifting lugs to mount and dismount the
. 25? Qoors. In normal operaticn, the doors were

4
i
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Q. Are you familiar with Ms, stiner's
allegation concerning an NCR that she w#rote on
pipe support hanger welds?

A. Yes.

Q. What is your understanding of that
allegation?

A, M8, Stinez claims that she wrote an NCR
on some weave welding that was occurring on a
par?iculur hanger., We searched for an NCR ¢n this
hanger., No NCR was written. PFurther, we produced
an inspection report signed by Darlene Stiner
herself, earlier in these proceedings, which
indicated that she had inspected and accepted the
welds, that she had not written an NCR on them.

Q. And when did this allegation first cone
to your attention?

A, Barly 1984 or late 1583,

Q. This was after Ms, Stiner left the site?

A, Yes, it was.,

Q. Mr. Srandt, are you familiar with the
allegation made by Ms, Stiner that two women at

the site threatened to beat her up because she

testified at the ASLB proceeding?

l
|
|
|
s
!
i
!
|
A, Yes, T an, ]

FEDERAL COURT REPORTERS
oo ERER AN, SR




e

10
11

b

14
15
16

17

18

19

20
21

22

23
2{

25

Q. When did you become aware of that
allegatian?

A, In the proceedings itsell,

Q. Do you know the identity of the two
women that she =--

A, Yes, I Q9.

Qe Who are those women?

A, Two women by the name of Leslie Sanchez
and Phyllis May, M-A-Y,

Q. What action did you take in response to
this aliegation?

A, I called both Ms., May and Ms. Sanchez
into my office and asked them if there was any
truth to the alliegation.

Qs What did they say?

A. They said, no, there was not.

Q. How long have you known Ms. May and Ma.
Sanchez? Let's start with Ms, May. Hdow long have
you known her?

A. Two and-a-half years, approximately two
and-a-half years.

Q. And approximately how lLong hau you known
her at the time of this conversation?

A, A year, Close to a year.

Qe How long have you known Ms. Sanchez?

FEDERAL COURT REPORTERS
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Approximately two-and-a-half years.
n%y long had you known her at the time
conversation?
About a year,
Arnd having heard Ms. May and HMs.

did you form a judgment about the

accuracy of Ms, Stiner's report about their

threatening her?

A,
Q.
A.
Q.

A

Yes, I did.

What was your judgment?

I thought it was fabrication.

And what led you to that conclusion?

Neither of the two women appeared to be

a violent type, particularly HMs, May. Phyllis May

is one of the easiest-going people I know, and

Leslie Sanchez is much the same.

They have categorically denied that

anything happened, that they had threatened Mrs,

Stiner,

Q.

and I believed them.

And you were satisfied with the

conclusion ==

A.

I was satisfied thac neither of these

women posed any threat to Ms, Stiner.

Q.

R R N——

Did you take any further action after

these interviews?

apwastt=d.5 e

|
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1 A. No, I did not,
2 Qe Mr, Brandt, I would like you to review a
3 document that has been marked for identification
( as Brandt Exhibit 14.
S (Deposition Exhibit No., 14
( was marked for identification.
7 Q. (BY MR, DOWNEY) I ask if you can
8 idencify this?
9 A. Yes, I can.
10 Qe What is Brandt Exhibit 147
11 A. It's testimony prepared by myself for
12 this deposition.
13 Qs Is the testimony, the written testimony
14 provided in Brandt Exhibit 14, true and accurate,
15. to the best of your Knowledge and belief?
168 A, Yes, it is.
17 Q. And you adopt that testimony as your
18‘ own, as if it were given orally at deposition?
19 A, Let's go off the record a second,
20 (Discussion off the record,)
21 THE WITNESS: Back ou the reccrd.
22{ Q. (BY MR, DOWNEY) Mr. Brandt, during the
23 short recess, you directed my attention to Page 6
24 ¢of the preiiiled ctestimony; that is, of Brandt
25§ Exhibit 14, where the word "new"®" is struck from

I
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the sixth line of your answer to Question 8.

Is that an editorial change that you
made in the draft?

A, Yes, it is,

Q. And it should read without the word
"new"” in that line; is that correct?

A, It shoulid read: "The NRC branch
technical position, "yes, sir,

Q. Would you please initial above the
editorial change?

A. (Witness complies).

Q. With that change, do you adopt this
Brandt Exhibit 14 tustimony as your own?

A, Yes, I do.,

Qe Mr. Brandt, weire you a witness te an
incident where Mr. Tolson had a discussion with
certain QA audaitors in the QA audit office about
the way they were conducting their audic?

A, Yes, I was,

Q. What were the circumstances, if you
Know, that led to tiat meeting?

A, I caused .he meeting to take place, The
auditors were doing an audit on, to the best of ay
recollection, Class V supports., The auditors had

found a weld on a particular Class V support which

B e i
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they felt to be in guestion., As it just so
happened, the package for that particular support
was laying on my desk for a reason that I caanot
now recalli, and a representative of the
construction department came in to get the package
80 they could write an IIRN,

Q. What is an IIRN?
A, An inspected item removal notice, to
remove the package back from the vault.,

I asked them at that point why the weld
wvas being repaired, as it had been completed and
accapted once by QC and they told me that the
auditors had directed them that the weld was
deficient, and rather than cause much to do about
it, they were just going to go fix it,

I told the crafts person that was in my
office that he needn't do that, that he should
void the IINN, if it was wr.tten, and that I would
resolve the problem with the auditors.

de DO YOU F@C: . Lhaw Sovhiviai o dawe!

A, No, I don't,

Q. What did you do in r*.ponse to what the
crafts person had told you?

A. At that point, 1 went to Mr, Tolson's

office, said, "Wwe have a problem. The auditors

L VS WU TP RS S =Y VST RSP S LN
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are directing the craft, making decisions that

they are not really quaisified to make." I then
explained what the craftsmen nad told me and Mr.
Tolson said,"Let's go find the team leader."

Qe What did you understand to have occurred
in the field that you thought was troublesone?

A, Well, the auditors were essentially
directing construction activities.

Q. That was your uanderstanding?

A. That was my understanding of what had
happened., That's not an auditor's function., It
causes mass confusion when things like that occur.

Q. What is your understanding of the proper
way £Lor a QA auaditor to report a deficiency he
perceives when he's in the field?

A. Actually, there's two options. The
auditor could either write a non-conformance
report or identify it as an audit finding in the
audit report,

Qe i‘m sorry for intecrrupting you, Mr.
Brandt.

Mr. Tolson and you discussed this matter
with the auditors; is that right?

A. Yes, we did, We walked from his office

to the auditor's office.

ST 0. ST N 05 1 S s WS o 0 S AR BN LS E T L1 i o S W™y
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Q. How far is that?

A. 20 yards down the hall.

Q. And what happened when you arrived at
the auditor's office?

A. We walked in, and Mr. Tolson
asked, "Who's the team leader?" There were two
auditors in the office at the time, Both of thenm
raised their hand. I can understand Nr., Tolson
having a hard time with that, and I informed hin
who I understond the correct team leader to be.

Q. Who was that?

A. Mr, Larry Rillera, R-I-L-L-E=R~-A.

Q. Who was the other auditcr present?

A. Ron Cote.

Q. What happened after you initiated this
conversation with the auditors, or Mr. Tolson
initiated it?

A. Mr. Cote, who was standing closest to
me, stood up, and in a botsterous way, for lack of
a better phrase, proceeded to have a rather heated
discussion with Mr, Tolson.

Mr. Tolson tried to explain to the two
of them that he and Mr. Vega had an agreement for
years that if they had hardware problems in the

field, they would identify it to the site

B
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organization. The site organization would handle
the resolution of the hardware problem.

Q. When you say identify to the site
organization, you are referring to the QA/QC
on~-site group; is that right?

A, That's right.

Q. And Mr, Tolson headed that group at the
time?

A Yes, he Jdid.

Q. When you say identify it to the site
group, do you mean identify by writing an NCR or
including it as an audit finding?

A, Yes, I do., Sometimes the we were given
preliminary notice of what the audit findings were
to be. But the point that Mr., Tolson was trying
to make was that any interface with the craft
should be through the site organization.

Q. How long did this meeting last?

A, About five minutes,

Qe Did anyone else enter the meeting
hesidas the four of you?

A, Yes. Debra Anderson walked in during
the meeting.

Q. Mt. Brandt, in response to guestions put

to you by Mr. Roisman during your <ross
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examination, you testified about anm incident
involving Mike Foote. Do you recall that?

A. Yes, I do.

Qe What led to that situation? What
information came to your attention involving Mr.
Foote?

A, I assume you're talking about the
situation between Mr. Foote and the night shift
superintendent?

Q. Yes, I an.

A. I received a copy of the letter that the
night shift superintendent had written to the
general c¢civil superintendent, eseentially
guestioning Mr., Foote's supeivisory abilities and
gquestioning his certification to make inspection
decisions in the protective coatings area,

Q. What action did you take upon receiving
this meworandum?

A, I communicated with Mr, Billy Wa:d, the
genecral superintendent to whom the letter had been
written. I told him I had a problem with the
letter and that he and I and Mr., Sandlin, who was
the author of the letter, and Mr., Foote needed to
@it down and work out whatever there was to work

out, I established that we would meet in my

- — — e g —— SR —————-I—--.
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office at 5+:00 o'clock that day.

Qe This was the day following the receipt
of this letter; is that rigat?

A. And the letter was written on aight
shift, I received it the next morning. The
meeting took place the same day that I received
the letter.

Q. What was the substance of the discussion
at this meeting?

A, I informed Mr, Ward that, Number 1,
evaluating Mr. Foote's supervisory abilities was
my responsibility, not his, or any of his
people's, And that secondly, dMNtr., Foote was
certified as a Level III civil inspector, which
included protective coatings. That his
certification was in the vault for review when
anybody nesded to review it. And that essenciaily
Mr. Foote's inspection decisions as a Level III
were valid., That he needn't c¢co2ncern himself
further with it,

I also told him that I perceived the
letter writing episode as kind of a mud slinging
episode at QC, and that if he wished to continue
the letter writing episode, letter writing contest

I believe is what I told him, I'd be glad to get
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into the contest at any time if he wished. But I
thought communications between us or his people
and my people could be more effectively handled
than by writing nasty letters back and forth,

Q. What was the approrimate date of this
incident?

A. Fall 1983, I believe it was in October.

Qe Mr. Brandt, did you discuss the
tesolucion of the matter concerning the letter
with Mr. Foote?

A, Yes. Mr. Poote was sitting in the
meeting.

Q. Did you have any subseguent conversation
with him abou* the resolution of the matter?

A. Just in idle talk. Mr, Foote and I are
pecrsonal friends.

Q. Do you have any reason to believe that
he was dissatisfied with the resolution?

A, Absolute.ly not,

Q. Do you have any reason to think he was
happy with the resolution?

A, He thought it was a vote of confidence
on my part on his performance.,

Q. Mr. Brandt, do you recall a former Brown

& koot employve named Robert Hamilton?

FEDERAL COURT REPORTERS
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1 A. Yes, I do., g
" 2 Q. D¢ you recall a colleague of his, Joe z

3 Krolak? l

4 A Yes.

5 Q. Apd another colleague, Mr., Shelton? i

6 A, Sherman Shelton. Yes.

7 Q. While they were employed at Comanche |

8 Peak, did any of those gentlemen ever raise any

9 safety concerns with you?

10 A Safety with the plant? i
il Qe Yes, ¢
12 A. No.

. 13 Q. Did any ¢f those gentlemen complain to |

14 you about harassment or intimid.vica on the job
15 while they were employed atc Conzuche Peak?

16: A No.

17 Q. Did they raise any probliems with you
18‘ concerning their job?

19 A. Mr. Kroiak and Mr. Shelton did not but I

20‘ had many conversations with Mr, Hamilton on a wide
21f range of subjecta. I remember specifically

22 talking to Mr. damilton about the procedures when
23 I was rewriting them in late 1981,

24 Q. Did Mr., Hamilton make suggestions about

25 the procedures?

| S A —— R e oceammranastv— PSSO—— I USSP S——
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1 A. Yes, He told me about some problems he
" 2 perceived with the procedure and offered some

3 suggestions for improveaent,

4 Q. Did you consider these conversations

5 about the procedures constructive?

é A, Some of them,

ﬁ Q. Did you adopt some of his suggestions? |

8 A. Yes, I did. e
| f

q Q. Were these discussions with Mr. Hamilton ]

101 acrimonious in any way?

lli Ao Absolutely not.
12 Q. Did Mr. Hamilton, Mr. Shelton, or Mr.
.' 13 Krolak prior to the day of their termination,

14 raisv any safety concerns about the safety of the
15 workers at the plant?

16 A, Not that I recall -- and not with me.
17i Qe Do you have any reason to believe that
18 Mr. Hamilton was a more rigorous inspector than
19 his colieagues?

20 A. No, I don't.

21 Q. Do yocu have any reason to believe that
22‘ Mr. Krolak or Mr. Shelton were more crigorous

23. inspectors than their colleagues?

24; A. No, I don't.

25 Q. Did you ever receive any complaints

K - e ottt et i e et i et e e et et et —eee - —
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about any of those three inspectors being overly
zealous in their ianspections?

A. I know that one member of the craft
didn't particularly like Mr, Hamilton, but I don't
recall tra. (he craft ever complained about him
being over zealous in his inspections.

Q. Do you recall the basis for disagreement
between Mr. Hamilton and the craftsman you
mentioned?

A. It appeared to be more of a personality
conflict between Bobby Lockamy, who was the
protective coating construction superintendent,
and Mr, Hamilton.

Q. Now, do you recall the date on which
these gentlemen were terminated?

A. March 9%th, 1982,

Qe How did the problem that lead to their
termination first come to your attention?

A. Construction had signed up for an
inspection. Mr., Hamilton had r2fused to go and
said his people wouldn't go, Construction then
called their supervisor, Harry Williams, their
second level supervisor, learned of the situation
and he described the problem to me.

I sent Mr, Williams, along with Mr. Mike

FEDERAL COURT REPORTERS
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Foote, to inspect the area that they had refused
to go to.

Qe Would you describe the inspection that
they refused to conduct?

A. "he inspection they refused to conduct
was an inspection which would have reguired them
to walk on a containment access, rotating platform
rail that's approximately 100 to 105 feet above
the firat floor level below that.

Q. Did Mr, Williams and Mr, Foote reporct
back to you?

A. Yes, they did.

Q. And what was their report?

A. That it was safe. They said they had
walked completely around the circumference of the
containment on the rail that Krolak, Hamilton and
Shel.on had refused to walk, and that it was safe.

Q. And you sent Mr, Focte and Mr. Williams
to inspect the rail, is that right?

A, Right.

Q. And they reported back to you?

A, Right, that it was safe, that they had
no problem, I wmight add that I thought that this
report was particularly significant because I Kknew

Harcty Williams was scared to death of heights.
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Qe Mr, Brandt, did you take any other
action to assure that the inspection was safe to
conduct?

A, At approximately the same time I sent
Mr, Foote and Mr, Williams out, I called Sam
Hoggard, who was Brown & Root's senior safety
reprecentative,

Q. And what did Mr. Hoggard -- what did you
ask him teo do?

A, I asked him if the rail was safe.

He said, yes. We've been up there.
There's a life line, three~-eights inch steel cable
tied to the containment liner that they can hook
Ooff to immediately upon getting off the ladder.

He salid, in order to make sure
conditions haven't changed, that he sould send
someone up to re-evaluate the condition.

Q. Did he report back on the conditions at
the rail?

A, Yes, he did,

Q. What was his report?

A He told me as far as the Safety
Department was concerned, the rail was safe to
walk on.

Q. Where did the painters and inspectors

f
|
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stand when they were working in this area?

A. On scaffolding between the rail and the
liner plate, The only time workers used the rail
was to walk from the ladder to their work area.

In this case, I believe the painters had been
there preparing the area. I don't believe the
area wvas painted when they called for the
inspection.

Qe I see, But the painters had walked on
the rail?

A, Yes. The painters aad to walk aliong the
raii to get to the area where they had been
vorking previous to the Construction's request for
the inspection.

Q. Following reports from Mr, Williams, Mr,
Foote, and Mr,., Hoggard, what action did you take?

A. By this tiawe, it was about lunch.

I went to lunch, came back, and I saw
Mr, Britton, I said =--

Q. Who's Mr, Britton?

A. Mr. Britton at that time was Mr.
Hamilton's supervisor =-- immediate supervisor.

And I asked Neal, who is Mr. Britton,
what had happened.

He said, Haamilton still refuses to go.
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I said, Did they all refuse to go? He said,

everybody in the field refuses to go.

Q. Who was everybody in the field?

A, At that time, on that shift, everybody
in the field, was Shelton, Krolak and Hamilton.

I told Neal to go get them and bring
them to my office.

Subseguent to taiking to Mr. Britton, I
called Gordon Purdy, told him I had a problenm,
told him what it was., All three were Brown & Root
employees., I wanted Mr. Purdy present when they
arrived in ay office.

They arrived in my office, walked in,
sat down and I started a conversation, explaining
what I knew of the situation, asked if they had
any comments,

Mr, Hamilton's only comment was that
they aad built a scaffolding in unit one, and he
thought there ought to be a scaffolding built in
unit two,

I explained to Mr. Hamilton and the
others that I had determined, through two
independent means, that the work are¢a in Unit 1

was safe. I then informed them that they would

either go perform the inspection or 1 would have
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to terminate then,

All three of the inspectors still
refused to go perform the inspection and they were
tecrminated in my office,

Q. Who actually terminated these three
gentlemen?

A. Mr., Purdy.

Qe Why did Mr., Purdy, rather than yourself,
terminate these employees?

A, Mr. Purdy is the Brown & Root QA
manager. As such, he was, he was administratively
responsible for any Brown & Root employees working
in QA.

The counseling form that was prepared
describing the situation and recommending
termination is signed by both Mr. Purdy and
myself.

Q. Mr. Brandt, would you please describe
the document that has been marked for
identification as Purdy Exhibit 15, and identify
it, if you can?

A, It is a copy of the counseling report
prepared at the time Mr, Hamilton was terminated.

Q. When did yvu first become aware that Mc.,

Hamilton was alleging that there were safety

!
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problemns at the plant? "Safety" in terms of plant
operations, not safety in terms of personal
safety.

A, We were notified that Mr. Hamilton
intended to testify on behalf of the intervenors
== I believe in June 1982,

Q. That was how long after his termination?

A. Three months. From reading the
transcript of the deposition o2f Mr. Hamilton taken
before the ASLB, I leained that he thought there
weie safety concerns.,

Q. Did he raise any of these concerns with
you prior to the time he was terminated?

A, No, he did not.

Q. Mr. Brandt, in response to guestions put
to you by Mr. Roisman on cross examination you
testified as to an incident involving an inspector
named Wade. Do you recall that?

A, Yes, 1 do.

Q. Since the deposition, have you
undertaken some research to fill out details that
you couldn't recall at the time of your earlier
testimony?

A. Yes, [ do. And some of the details are

gontrary to what I reported to Mr. Roisman.
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Q. FPirst let me ask you, What research did
you undertake to clarify the situation?

A. 1 discussed the incident over the
telephone with Randy Smith, Randy reminded me of
the situation, clarified some details, and told me
there were letters regarding the subject that he
and Mike Foote had written.

At that point, I had some of the people
at the site get with George Bunt to see if George
Bunt had copies of the letters, and the letters
were provided by Mr. Bunt to myself.

Q. Who is Mr, Bunt?

A. Mr, Bunt is the coastruction
superintendent who supervised the general foreman
involved in the original issue with Mr. Wade?

Qe And Mr, Brandt, I'll show you two
documents marked for lidentification as Brandt
Exhibits 15 and 16 and ask if you can identify
them? Picrst Brandt Exhibit 15,

(Deposition Exhibit No., 15 & 16
were marked for identification. )

A. Yes, this is a speed letter written by
Mike Foote concerning the incident., 1It's a copy
of a copy which was provided to George Bunt

describing the resolution of =~ as Mr. Foote

]
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titled it and the subject of the memo, possible
threats to Q7.

Q. And that's Brandt Exhibit 15, Do you
tecognize Mr., Foote's handwriting?

A. Yes, I do.

Q. Is that written in his hand?

A, Yes, that's his signature at the bottoa
of the letter,

Q. Mr. Brandt, I'd like you now to review
Exhibit 16 and ask you if you can identify it.

A. Yes, I can. 1It's a letter from Randy
Swith Co Mz, HMike Foote reguesting an
investigation of the incident which involved a
pipe support foreman and Mr. Wade.

Q. After reviewing these documents, Mr.
Brandt, is your recollection now refreshed as to
the details of the incident that you mentioned
briefly in cross examination?

A. Yes, sir. I think the two
inconsistencies between wy original testimony and
what actually happened was I had placed the
dispute in the fab shop. At this time Mr, Wade
was not in the fab shop, he was in the field. And
I had the supecrvisor involvesd being Mr. Cappy

Lawrence, In reality, the supervisor involved was
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Mr. Mike Foote.

I previously stated we removed Mr. Wade
from the fab shop at his reguest after this
incident. As a matter of fact, Mr. Wade was not
in the fab shop at this time.

Q. Did this incident take place before or
aftec Mr., Wade worked in the fab shop?

A. Before,

Q. Subsequent to this incident, he was
transferred to the fab shop; is that right?

A. Right,

Q. Did you have occasion to discuss this
matter with Mr, Wade?

A. No, I have not, Not this particular
matter, This was resolved at a level under me, I
was made aware of the situation, I was copied on
the original letter from Mr., Smith to Mr. Foote.
1 was copied -~ - I was provided a copy of the
letter from Poo.e to includes in the personnel file
for Wade., I concurred with Mr., FPoote's judgment
that the issue was dead, and I believed that the
actions that had been taken were sufficieat.

Q. Mr. Brandt, since your testimony on
cross examination from Mr. Roisman, do you now

trecall any other incidents of cowplaints of

FSDERAL COURT REPORTERS
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harassment being brought to your attention while
you were supervising QC inspectors at Comanche
Peak?

A, Subseqguentliy I have found a three-part
memo documenting a complaint involving Mr. Cory
Allen.

Q. Would you describe those circumstances,
please, the circumstances surrounding his
complaint? '

A. His complaint essentially states that he
felt that he was being ordered to perform
something by a Brown & Root paint foreman., He
felt that the Brown & Root paint superintendent
had complained to Mr, Allen's supervisor Harry
Williams that he had refused to follow the
foreman's instructions. He felt the craft wa:
complaining to Harry Williams that he was writing
NCR's on CZ~11 that had out lived ics pot life.

He also complained about some arguments that he'd
had with different Brown & Root paint foreman. He
didn't think it was handled in a professional
manner, He felt that he was being picked on by
the paint departmeat, I guess that was the bottom

line.

Q. What action did you take in response to
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Mr. Allen's complaint?

A. I convened a meeting =--

Q. By the way, when did you receive his
complaint from him?

A, His complaint is dated 6/25/83.

HR. DOWNEY: I1'd like the court
reporter to mark that complaint as Brandt Exhibit
17.

(Deposition Exhibit No. 17

was marked for identification. )

A, It's dated 6/25/83. I don't recall when
I received it., I would assume I received it the
same day or the day after Mr. Allen wrote it,

My response is dated 6/29/83, which
leads me to believe it was probably over an
intervening weekend. What I did after receipt of
it was to convene a meeting between the Brown &
Root construction coatings superintendent, HMr.
Haley; Mr., Allen's supervisor, Harry Williams: a
coatings general foreman, Jim Brackin; and a
coatings foreman, Wayne Remington -- I believe his
first name is Wayne -- and Mr. Allen and myself.

And we had a discussion of all the
incidents described in Nr,., Allen's complaint as

stated in my response to Mr. Allen that the
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context of the conversation with construction vas
that this type of conduct must cease., I Dbelieve
those were the exact words I used. Junior Haley
assured me that he would take care of the problsa,
and cthat he would implement corrective action as
necessary immediately.

The meeting adjourned and everyone left
except Mr., Allen and myself. I told him, Cory,
this is the way I would like to see this handled.
I said, If you continue to have problems, please
get back with me,

In the last line I state, As we
discussed verbally, if the situation does not
improve, please notify me again.

Q. (BY MR, DOWNEY) Did Mr. Allen bring a
subseguent complaint to your attention along these
lines?

A. No, he did not, As a matter of fact, I
had occasion in late Septeamber to ask him
specifically how things were going. Mr. Allen
said that they were working long hours, and would
like to see that changed. I then asked him if he
was having problems with people harassing him and

he said he was not,

Q. And what is the date of your response to

FEDERAL COURT REPORTERS
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Mr. Allen?

A. 6/29/83.

Q. That's four days after the date of his
original complaint; .3 that right?

A, Right,

Q. It's your recollection it was an
intervening weekend; is that right?

A. To the best of my recollection, it would
be easily discernable upon seeing a calendar. I
do believe that I convened the meeting on the
first work day on which everyone involved was at
th2 job site.

EXAMINALLION
BY MR, WATKINS:

Q. Mr. Brandt, are you familiar with the
spent fuel pool in the transfer canal associated
with the spent fuel pool?

A, Yes, I aw,

Qe Could you briefly describe the basic
function of the spent fuel pool and the transfer
canal?

A, The transfer canal is used in
transferring both new fuel from the new fuel pool
to the reactor vessel during fueling operations

and is used to transport spent fuel £roua the
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1 reactor to the spent fuel pool dur..g refueling

. 2 operations, The spent fuel pool is used to store

3 spent fuel.
K Q. Ate ycu familiar, Mct. Brandt, with the
5 liner plates associated with the transfer canal ;
3 and the speant fuel pool? g
7 A. Yes. They're stainless steel plates |
8. welded together to form a canal or in the case of
9 a spent fuel pool to form a pool.

10 Q. Is welding on these liner plates an ASME

1l item or a non-ASME item?

12 A, It's non-ASME,

. 13 Qe Are the welds on the stainless steel
14 liner plate in the transfer canal or the spent

15 fuel pool safety related welds?

16 A, Yes, they are.
17 Q. In what sense? !
18 A. They're considered by the design

19 engineer to be safety related. |
20 Q. Mr. Brandt, are the weids on the |
21 stainless steel fuel pool liner plate or the
22 transfer canal structural welds?

23 A, No.

24 Qe What is the purpose of the welds in the

25} liner plate?
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A, The purpose of welds between adjacent

liner plates is to form a continuous liner to
preclude the possibility of the irradiated water
Lrom seeping out of the liner into the concrete
which surrounds the lineu.

Q. Essentially, therefore, the welds are
simply designed to ensure that the spent fuel pool
and the transfer canal hold water; is that
correct?

A, Yes. In fact, the design specification
for these welds requires only that the welds be
made, that they be smooth enough to allow
decontamination, that they he liqguid penetranc
tested to give some assurance that the surface is
gsmooth enough to allow decontamination, and that
they be vacuum box tested to assure that they're
water tigat.

Q. Mr. Brandt, are these welds 1n any way
directly related to the operation of the nuclear
reacctor?

A, They in no way affect either cthe safe
operation of the ni.clear reactor or the safe shut-
down of the nuclear reactor.,

Qe Mr. Brandt, do you recall a time in 1983

in connection with stainless steel liners in which

et id
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a QC inspector or inspectors were asked to sign
traveler hold points based on NDE chits?

A, Yes, I do.

Qe Would you explain your recollection of
that event?

A, It was during the time of the fuel
building turnover that we realized that some of
the Unit 2 liner plate travelers ware incomplete
in that the fit-up inspection hold point on the
traveler itself was not signed and yet the weld
was completed. This activity during the tinme
frame in which the travelers were generated was
performed by ASME QC inspectors. At the time of
the fuel building turnover, a box of documents was
brought to my office and it was explained to me
that since it was a non~ASME activity now and that
my inspectors performed this inspection, that I
should address the unsigned fit-up hold points,

Q. For the record, Mr. Brandt, would you
state the capacity in which this box of documents
was brought to you,.

A, At that time, I was the non-ASHE QA/QC
supervisor.

Q. What was in this box of documents?

A. The travelecrs for the Unit 2 liner.
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Q. What was your response?

A, I responded t» Mr, C., C, Randall that he
should go get with Ted Blixt and Jim Ragan as the
activity had been an ASME activity and that the
ASME QC people should resolve the problem,

Qe What position did Mr. Blixt hold at that
tine?

A, It was ~-- Blixt was the Quality
Engineering Supervisor,

Q. And what job did Mr. Ragan hold at that
time?

A, Mr. Ragan was the ASME QC supervisor for
night shift,

Q. What did Mr, Randall do pursuant to your
instruction?

A, Mr., Randall, I assume, discussed the
matter with Mr. Blixt, To expedite the
resolution, I offered George Willis to Mr. Blixt
to assist in the review, At the time the
travelers were generated, Mr, Willis was the ASHMR
QC superintendent.

Q. And what happened?

A, Travelers were reviewed, where possible
inspection chits were located for the missing

inspections, the travelers were signed off noting

FEDERAL COURT REPORTERS
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that they were a late entry, the signature was
based on the existence of an NDE chit for that
inspection which had been signed by a certified
inspector and the chit was attached to the
traveler.,

Q. Mz, Brandt, in the circumstance that you
described, is it appropriate for a QC inspecter to
sign a hold point based on an NDE chit signed by
another inspector?

A. Yes, provided that it's clearly
indicated that the inspector is signing not for
the inspection but for a verification that
evidenced that the inspection was performed by a
certified inspector. I have no problem with that
practice,

Q. How would the inspector signing the hold
point on the basis of other documentation indicate
that that inspector had not actually performed the
inspection?

A, The inspector would indicate that the
entry was a late entry based on the existence of
an NDE chit and attach the chit to the traveler.

Q. Mr., Brandt, do you know whether a
non-conformance report was written with respect to

the travelers and accompanying chits that you have

FEDERAL COURT REPORTERS
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1 described?
. 2 A, Yes, it was,
3 Q. I show you a copy of a two-page document

4 marked for identification as Brandt Exhibit 18,

5 and ask you if that is the NCR to which you refer?
6 A, Yes, it is.
7 Q. Mr. Brandt, do you know whether that NCR
8 went through a subseguent revision?
9 A. Yes, it did,
10? Q. Mr. Brandt, I show you another two-page
11 document marked as Brandt Bxhibit 19 and ask you

12 if that is Rev. 1 of the original NCR that you 3

. 13 have identified? |
14 A. Yes, it is,
15 Q. Mr. Brandt, who wrote those NCR's?
16 A, Revision 0 was written by Randall Smith

17 and Clair Randall.
18 Q. Is that ¢, C. Randall?

19 A. Yes, it is. Revigion 1, although it

20@ indicates reported by Randall Smith and C. C.
21 Randall, was a revision to delete the word |
221 "random", and the revision was made by George
23| wWillis,

24; Q. As you understand it, Mr, Brandt, what

25| was the .ature of the non-conforming condition

: R e TN S e ; -~ L i R LG Ret 1 15 i M =S 0 Do
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identified in these NCR's?

A. There was some guestion in Mr. Smith and
Mr. Randall's minds as to whether the inspection
chits was for the fitup of the weld between the
seam caused by the fitup of the two plates or
whether the inspectioan chit was for the fitup of
the backing strip to the two plates, For this
reason, it was reported that the fitup can't be
verified as being performed.

Q. Was that NCR subseguently dispositioned?

A. Yes, it was.

Q. What was the basis for the disposition?

A. The disposition reads, "Subject welads
are seam welds utilized to provide leak tightness
of the liner. Acceptability of the welds shall be
based on vacuum box and hydrostatic tests,"
Essentially, what this is indicating, what I had
earlier stated, the welds are non-structural,
their only purpose is to provide a leak-tight
barrier between the irradiated water and the
concrete, And acceptability of the welds was to
be based solely on the satisfactory performance of
vacuum box and hydrostatic tests.

Q. Mr. Brandt, does your signature appear

on either of these documents?
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18 the box., If the weld has any leaks in it to where

20 other, it will draw air through the weld causing

A. Yes, it does, |
Q. On which does it appear? i
A, It appears on Revision 0 as authorizing f
the NCR under the block entitled QE review or

approval, and also under disposition verification

and closure. On Revision 1, it appears unde:r QE

review and approval of the disposition.

Qe What does your signature on the QE
review and approval mean?

A. It indicates that the disposition is
both technically satisfactory and meets all QA and
regulatory reguirements. i

Qe Mr, Brandt, what is a vacuum box test?

A. A vacuum box test is performed by
applying a soap solution to a weld, covering the

weld with a box called a vacuum box, hooking the

box up to a vacuum pump and applying a vacuum to

aic can pass from one side of the weld to the

the soap film to bubble.

Q. Mr, Brandt, refercring again to the two
NCR's, would you define the location of the liner |
plate for which the non~conforming condition was

identilfied?

WY = it S ———
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Q. Can you be more specific?
!
le It's talking about the refueling cavity j

in the reactor Unit 2.

w e w

Q. Mct. Brandt, did the NCR or the travelers

|
6 to which the NCR's relate in any way ianvolve the ‘

7 spent fuel pool? ;
8 A, No, Not to my knowl:dge. |
9 Q. Did the NCR's or the travelers to which
10 they relate refer in any way to the transfer
11  canail?
12{ A Yes, they did.

.' 13 Qe Mc., Brandt, is the transfer canal the
1‘? same thing as the refueling cavity?
15 A, Yes, it is.

16 Q. And is the refueling cavity that to

17 which this NCR relates?
16 A, Yes, it does.

19 Q. Going back to vacuum box testing, Mr.

20 Brandt, have vacuum box tests been performed on

21 the vacuum box liner plate welds?

22 A, They've been pecrformed on some of the
23 welds in the Reactor 2 cavity. I don't believe
21 they've been pecrformed on all welds as of this |

25 date.
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Qe Will they be eveantually performed on all
welds?

A. Yes, they will,

Q. Mr. Brandt, what is hydrostatic tests
with reference to the liner plate welds?

A, In this reference, the hydrostatic tests
refers to f£illing the cavity with water and
examining the cavity for leaks.

Q. Bave hydrostatic tests been performed on
the liner plate to which these NCR's rslate?

A. No, they have not,

Q. Will they be pecformed?

A, Yes, they will.

Q. Mr., Brandt, were vacuum box and
hydrostatic tests tests that were specifically
imposed to respond to these NCR's?

A. No, they were part of the originai
specification.

Q. Mec, Brandt, do you know who signed the
travelers associated with these liner plate welds
baiod on the NDE chits that you earlier discussed?

A. Sue Ann Neumeyer did a iot of them,

Q. In signing those hold points, was she
pecrforming an inspection function?

A, No, she was not,

FEDERAL COURT REPORTERS
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Qe What function was she performing?

A, ' Jdocument review function.

Q. In your judgment, would it have been
necessary for the person signing the hold point on
the basis of the NDE chits te have been a Level II
inspector?

A. Only to the extent to interpret that the
NDE chit was for the weld in gquestion, If it was
clear that the weld reflected on the NDE chit was
the same as the weld on the traveler, no, it's a
clerical function,

MR, WATKINS: That will conclude my
examination of Mr, Brandt, The Applicant now
moves that Brandt Exhibits 18 and 19 be recieved
in evidence.

EXAMINATION
BY MR. DOWNEY:

Q. Mr. Brandt, in response to questions put
to you by Mr. Roisman on cross examination, you
testified about your meetings =~ 0or meeting with
Jack Pitts on the day of the T-shirt incident. Do
you recall that testimony?

A. Yes, 1 do,
Qe Is Mr. Pitts still employed at Comanche

Peak?

FEDERAL COURT REPORTERS
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A, No, he is not.

Q. Is he still employed by Ebasco?

A, Yes, he is.

Q. Do you krow where he's now employed?

A. Yes, I do.

Q. Where?

A. He's employed at the Clinton Power
Station, Clinton, Illinois.

Q. Do you now how Mr. Pitts came to accept
the position the Clinton?

A. Yes, he was offered a transfer by me.
Bbasco had signed a contract for providing
electrical QC personnel, with Baldwin Associates,
which is the prime contractor at Clinton Power
Station.

I was called by my boss in New York, Mr.
Jerry Hoops, and asked if we had anyvody that
could be made available to go to Clinton. I said
I didn't know, but I would check it out,

At the time at Comanche Peak, Ebasco had
two electrical inspectors, Mr., Pltts and one other
inspector. I was aware of Mr. Pitts' capabilities
and felt guite confident that he would do a good
job at Clinton,

I was also aware of the fact that Nr.
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|
|
1 Pitts felt guite uncomfortable in that he felt |

. 2 that he was receiving a great deal of peer

3 pressure because he was the only Ebasco employee

4 in a group of all Brown & Root employees, and that

5 transferring might be something he would be

6 interested in doing., |
7 1 discussed the matter with Mr, Pitts,

8 I told him basically what the job was at Clinten,
9 what he would be doing., It was a brand new

10 contract for Ebasco. I told him it was an

11 opportunity for him to start out on the ground

12 £loor and whatever he made for himself he would be

. i3 making along with 14 or 15 other people.

14 Mr., Pitts asked if he was being directed
15 to go to Clinton and I responded in the negative,
16 stating there were several options available to

17 him if he dida't want Clinton. He asked me what
18 “hose options were., I told nim one certainly was

19 remaining at Comanche Peak, that absolutely no one

20 nad requested his removal from Comanche Peak. And

21 the other was to wait for an opening at South
22 Texas and transfer to the South Texas project,

23 I explained the economic considerations

24 of going to Clinton. I told him benefits at

25 Clinton more closely related to what Mr. Pitts |
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received at Comanche Peak than the benefits he
would receive at South Texas.

Mr, Pitts asked if he could have time to
discuss the matter with his wife. I said, Of
course., I said, I do need to know as soon as
possible, as Ebasco is under a deadline for
staffing the job and I need to know if you're
going to be availabie or not,

He came back to me either the next day
or the day after and said he had decided to go to
Clinton.

Q. Did your offer to transfer Mr. Pitts to
the Clinton site in any way relate to the T-shirt
incident?

A. Oniy in that Mr, Pitts made it quite
clear to me in the discussion we had on the
morr.ng of the T-shirt incident that he felt like
he was an outsider 2ad he was having a hard time
fitting in with his co-workers.

QOther than this consideration,
absolutely not.

Q. Mr, Brandt, do you recall an inspector
who worked in the non-ASHME coating area named Joe
Krolak?

A, Yes, 1 do.

FEDERAL COURT REPORTERS
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Q. Are you awa.e that Mr. Krolak has
alleged that NCR's that he wrote while at Comanche
Peak were, quote, squashed, close quote?

A, Yes, I anm.

Q. What's your understanding of the

substance of Mr. Krolak's allegatiom about the
NCR's that he wrote?

A. The only NCR that I am aware that Mr.
Krolak alleged that was, quote, squashed, close
quote, was an NCR involving the vse of Kelly
heaters to accelerate cure on coatings on some
electrical supports in the -- what's called a
tunnel, which is actually a guonset hut, outside
Reactor Unict 1.

Q. Mr. Brandt, have you reviewed the file
of NCR's written in the coatings area to identify
the NCR's wriiLten by Mcr. Krolak?

A. Yes, sir, I have,

Qe How many NCR's did Mr. Krolak write
while he was employed at Comanche Peak?

A. I was able to find two,

Q. And are all NCR's kept in the file in
which you conducted your search?

A. The file that I seacrched was a

comprehensive listing of all nonconformance
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reports in the coatings area generated from 1980
to present, It's a file of NCR's kept by the
Engineecring Department, I have additionally
searched the log ==

Q. By the log you mean the NCR log?

A, Yes, I do, == for NCR's that Mr. Krolak
might have written, and was able to identify two
NCR's.

(Whereupon Deposition Exhibits
(No. 20 and 21
(wes marked for identification.

Q. (BY MR. DOWNEY) Mr., Brandt, I would
like you to review two exhibits that have been
marked for identification as Brandt Exh.bits 20
and 21,

I wou.d ask you to identify those
exhibits, if you can?

A. All right,

Q. What is Exhibit 20, Mr. Brandt?

A. Exhibit 20 is NCR C~82-0060.

Q. And by whom ==

A, Original issue and Revision 1.

Q. And by whum was it prepared?

A. Joe Krolak.

Q. Mr. Brandt, can you identify Brandt
kfﬁbﬁahbFCduifrﬁzPORfBi;"_’”wpu
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1 Exhibit 217

. 2 A. Yes, I can., |
3 Q. What is that exhibit?
- A. It's NCR C~-82-00085.
5 Qe And Dy whom was that NCR prepared? f
6 A, Joe Krolak. |
7 Q. Mr., Brandt, is Brandt Exhibit 20 the NCR

8' about which you testified just a few moments ago? ]
9 A, By the NCR that I testified to a few

10 momenus ago I assume you mean the one weitten by

11 Mr. Krolak that was supposedly squashed,

12 Qe Yes.

Y 13 A. Yes, sir, it is,
14 Q. What was the disposition of that NCR?
15 A, To solvent wipe the coatings on the

16 hangers., If contaminantes are visibly present

17 after wiping, the area should be sanded slightly
18 until removal of discoloration is compliete. After
19 completion the repair the area should be checked
20 for dry film thickness, The coatings on the shin
21 plates are o be used as is, due to the small

22 amount of exposed painted surfaces after placement
23 of the shim,

24 Qe In your judgment, as a Level III

25 coatings inspector, is that a proper disposition

e
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A. Yes, it is.

Q. Mr., Brandt, what is the date of the NCR
which has now been marked for identification as
Brandt Exhibit 207

A. January 20th, 1982,

Q. My, Brandt, with respect to Brandt
Exhibit 21, is that the second NCR you found that
was written by Mr, Krolak?

A. Yes, it is.

Q. And what was the subject matter of that
NCR?

A. Some shim plates to be used with
electrical hangers were coated with a zinc
enriched coating from a spray cany; and that the
shim plates contained no unique identification

number.

Qe And in preparing this NCR was Mr., Krolak

asserting that these two iltems were improper?
A Yes, he was.
Q. What was the disposition of that NCR,

Mr. Brandt?

A. Use as ls, based on the fact that CCp-30

and QI~QP 11.4~1 do not appiy to galvanized

surfaces, And Section 2.9 of ES~100, which is the
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Electrical Installation Spec, states in part the
damages to galvanized surfaces shall be repairced
within 24 hours using Galvanox paint or approved
egqual,

The coating that Mr., Krolak had referred
to in his description of non-conformance was a,
quote, zinec enriched coating, close guote, was
this Galvanox paint,

Q. Mr. Brandt, was this coating a non~Q
coating?

A, Yes, it is.

Q. And was the non~-Q coating properly used
in this case?

A. Yes, it was.

Q. And did the fact that this was a non-Q
coating form a basis for the disposition of the
NCR?

A. The coating was required to be used.
Mr. Krolak had inappropriately applied
requicrements of an inspection procedure and
construction procedure for application of service
Level I Q-coatings to the application of this zinec
enriched Galvanux coating used to repair
gailvanized surfaces.

Q. 80 the disposition of this NCR was,

Clb oo
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gJuote, use as is, close guote?

A. Yes, it is.

Q. Mr., Brandt, who closed out this NCR?

A, Bob Scott. Bob Scott signed for final
closure of the NCR, The NCR was closed with an
inspection report dated February 12th, 1982 signed
by Joe Krolak which states the non-conforming
condition is in accordance with ES~-100 CCP 30 and
QI-QP 11l.4~-1 do not apply to galvanized surfaces,
hold tags have been removed, and non-conforming
items will be used as is,

e In fact, these were not non-conforming
items, isn't that rigat?

A, That's right.

Q. In your judgment was this NCR properly
dispositioned?

A, Yes, it is.

Q. And does Mr., Krolak's inspection report
indicate that he was made aware of the basis for
the disposition of the NCR?

A, Yes, it does.

Q. Mr, Brandt, are you aware that Mr.
Krolak has alleged that Harry Williams somehow
threatened Mr. bGob Hamilton's job during a
c¢ollogquy between them which allegedly involved

FEDERAL COURT REPORTERS
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proposed changes to the IR form, the inspection

report form?

A, I'm aware of the allegation, yes, sirc.

Q. Mr. Brandt, are you aware of tcthe
particular point that Mr. Krolak alleges was the
bagis for the dispute between Mr. Willlams and Mc,
Hamiliton?

A. Yes, I am.

Q. What is your undecstandiang of that
dispute?

A, Mr, Krolak states that he and Mr.
Hamilton and essentially implies that the group,
the protective coatings QC group, thought the IR
form was laproper in that it did not allow for
identification of location of the inspected item.

Qe When you say, the IR, do you have
reference to the proposed IR which Mr. Krolak
alleges Mr, Williams was preparing?

A, That's true,

Q. Mr, Brandt, ho't many IR ftorms, basic
forms have been used in the non~ASME area at
Comanche Peak since you came to the site?

A, Each different inspection instruction
has its own inspection report, or in many cases

inspection reports, attached to the procedure
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itselif., These inspection reports have inspection
attributes typed on them varying with the
discipline and type of inspection involved,

Q. Are there certain common elements for
this form?

A The basic form is a preprinted form on
which the top part is preprinted. All of the
preprinted forms are identical. All forms contain
the same informatiorn throughout the form.

Q. And does this preprinted portion of the
form indicate the location of the iteam to be
inspected?

A, It has a block titled: System/Structure
designation., The location of each inspection is
recorded in this space,

Q. Mr., Brandt, I observe when you answered
my last guestion that you made reference to a page
in Brardt Exhibit 21, is that correct?

A. Yes, just to refresh my memory 1l've
« Lwed to page three of Brandt Exhibit 21, which

5 an inspection report numbered PC 43571, sheet
oue of one, signed by Mr. Krolak.

Qe And Mr, Brandt, what part of that form
is preprinted in the way that you've described?

Would you describe it please, for the
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tecocd, the portion of the form that's preprinted?

A, This, in fact, is the preprinted form,
Bverything on chis inspection report that's not
handwritten by Mr. Krolak is preprinted,

Q. And how long has that preprinted form
been in use at Comanche Peak?

A As long as 1've been at Comanche Peak
which is since September 1980, It was not used in
the coatings area, however, prior to the rewrite
of the procedure 15 October of 1981. Prior to
that the coatings group used several check lists,
They did not use an inspection report, as such,

Q. At the tiame the procedure was rewritten,
was Mr, Williams assigned the responaibilicty for
preparing an inspection report form?

A. No, | was, and I adopted the reprinted
form,

Q. During the time you have been at
Comanche Peak did the preprinted form have a blank
in which the inspeciors were to ldentify the
location of the inspection being made, ilsn't that
right?

A Yes, At 1lis.

Qe Mr. Prandt, acte you aware of any time

when Mr, Willlams was asked to prepare new
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inspection reports in the coatings area?

A To change the preprinted